
Tisztelt Képviselő-testület!  

Tisztelt Meghívott Vendégeink!  

Tisztelt Karcagiak! Kedves Televízió Nézők!  

  

 

 

Eltelt egy év.  

Karcagon nem volt szokás testületi ülésen beszámolót tartani az elmúlt 

időszakról, de most úgy érzem – tekintettel az eltelt év történéseire –, hogy 

néhány szóban összefoglalom a mögöttünk hagyott egy évet.  

 

Szinte napra pontosan egy évvel ezelőtt került lebonyolításra a polgármester és 

önkormányzati képviselő választás, mely után – a választás eredményeként – 

azonnal megkezdődött-folytatódott a hivatali munka. 

 

Az októberi mandátum átvételt követően, egy testületi ülést tudtunk megtartani, 

melynek napirendi pontjai között a bizottságok megalakítása, a hivatali munka 

zökkenőmentes folytatásának feltételeit teremtettük meg, kiegészítve az aktuális 

feladatokkal.  

A tervezett feladatainkat folyamatosan végeztük, de a koronavírus járvány 

erősebbnek bizonyult az általam, általunk elképzelt menetrendtől.  

 

A napi feladatok jelentős részét a védekezés, az intézményi életek szervezése, 

átszervezése jelentette. Ebben az időszakban a hivatali munka is nehézségekbe 

ütközött, hiszen több kolléga is megfertőződött koronavírussal.  

 

Az intézményeinkben is komoly kihívást jelentett a napi munka szervezése. Az 

egészségügyi és szociális területen szinte napi problémát okozott a munkaidő 

beosztás, az egyre nagyobb fertőzöttség összefüggésével járó munkaerő kiesés 

pótlása.  

 



Az ellátás folyamatos biztosítása – köszönthetően a szinte erőn felüli 

munkavégzésnek – zavartalan volt.  

Ezt a kimagasló helytállást nem győzöm, nem győzzük elégszer megköszönni, 

melyért szinte természetes volt a területen dolgozók elismeréseként 

Önkormányzatunk a város egészségügyi és szociális díját a Kátai Gábor Kórház, 

a Szociális Szolgáltató Központ, a Szociális Otthon és Háziorvosi Intézménye, 

valamint a Karcagi Mentőállomás valamennyi dolgozója részére ítélte oda. 

Eztúton is köszönöm, köszönjük áldozatos munkájukat.  

 

Ez az a pont amikor a város lakosságának is újfent köszönetet kell mondanom, 

hiszen az állam és az önkormányzat által – a közösség érdekében – meghozott 

döntéseket, szigorú szabályokat, néhány kivételtől eltekintve mindenki 

betartotta. Ezek az intézkedések, bár ellenzéki oldalon nem mindig találtak 

támogatásra, meggyőződésem, hogy hozzásegítették városunk lakosságát a 

komolyabb fertőzési hullámtól.  

 

Az oltás megjelenésével enyhült a nyomás városunkon is, így megpróbáltuk a 

biztonsági szabályok betartása mellett, a közösségi rendezvények szervezését, 

megtartását fokozatosan elkezdeni.  

  

Megtarthattuk – még ha lényegesen kisebb rendezvényként is – a birkafőző 

napot. Megrendezhettük nemzeti ünnepeinket, megtarthattuk a szokásos 

augusztus 20-i kulturális programokat, megszervezhettünk kisebb koncerteket, 

könyvbemutatókat, sportrendezvényeket, megtartásra kerülhettek a civil 

szervezetek-egyesületek programjai, lebonyolításra került a motoros találkozó, s 

megrendezésre kerülhetett, a magyarok kenyere program valamennyi 

rendezvénye, s megtarthattuk végre a hétvégi város napja rendezvényt is.  

 

Itt szeretném megköszönni e rendezvények szervezőinek, közreműködőinek a 

kimagasló munkavégzést. A nehéz időszakot követően örömteli volt a sok-sok 

kulturális program között válogatni, így mindenki megtalálhatta a kedvére valót.   

Külön is megköszönöm az Önkormányzati intézményekben dolgozók 

rendezvényeken való együttműködését, munkavégzését.  

 



Nyakunkon a koronavírus járvány negyedik hulláma, s mindenképpen 

megragadom az alkalmat arra, hogy felhívjam a figyelmet az oltások 

fontosságára. Kérek mindenkit – aki még nem vette fel az oltást –, hogy fontolja 

meg a közösség érdekében annak felvételét. Az oltás beadatása a további életet, 

a közösségi programok megrendezését is biztonságosabbá teszi, s persze a 

személyes biztonság, a családtagok, a veszélyeztetett korosztályok 

szempontjából is fontos.  

 

Visszatérve az Önkormányzati munkához – bármilyen nehézségekkel is álltunk 

szembe, meg kellett oldani a beruházások, folyamatban lévő pályázatok, 

támogatások felhasználásának hatékony ütemezését. Nem volt szabad 

késlekedni, hiszen a határidőket, a vírushelyzet okozta csúszások bár jelentősen 

befolyásolták, nekünk a város fejlődése volt célunk a kezdetektől.  

 

Azok a már elkezdett pályázatok, melyekben azonnal lépni tudtunk, 

természetesen folyamatosan zajlottak. A piac lefedése, a Városgondnokság 

épületének teljes felújítása például ebben az időszakban fejeződött be.  

 

Ahhoz, hogy a vírushelyzet normalizálódásával hatékony munkát tudjunk 

végezni, folyamatosan terveztük a jövőt. Elkészítettünk további projekteket, 

beadtunk számos projektötletet.  

 

A város további pályázati időszakára vonatkozó előzetes egyeztetéseket 

lefolytattuk a TOP + programokhoz kapcsolódóan. Ezek az egyeztetések a 

különböző pályázati szakterületek feltérképezését, az elkezdett irányvonalak 

további forrás bevonását célozzák meg. A jelenleg társadalmi vita alatt álló 

felhívások a közeljövőben kerülhetnek kiírásra, majd kidolgozásra.   

 

A testületi munka sem állt. A várost érintő fontos kérdésekben időben, a 

képviselő-testületi tagok véleményét kikérve születtek döntések. 

Az utolsó testületi ülés óta eltelt időszakban 2020-ban 120 határozat került 

meghozatalra. Ebben önkormányzati költségvetési rendeletet, több közösségi 

életet is befolyásoló rendelet módosítás, önkormányzati ösztöndíj, 

önkormányzati díjak odaítélése, lakhatási támogatások, határozatok 

meghozatala, intézményvezetői megbízás szerepelt.  



A 2021 évben jelen testületi ülésig 184 rendelet és határozat került elfogadásra. 

Ezek jelentős része az előbb is felsorolt témakörökben kerültek elfogadásra. 

 Azonban mindenképpen kiemelném a fiatalok számára nyújtott további 

ösztöndíj források megítélését, továbbá a pályázatokhoz, munkahelyteremtő 

beruházásokhoz kapcsolódó előterjesztések elfogadását az előbb már említett 

önkormányzati díjak odaítélését.   

 

Költségvetésünk stabil.  

Az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének I. félévi végrehajtása alapján – 

melyet most fogunk tárgyalni testületi ülés keretében - véleményem szerint 

összességében megállapítható, hogy a kiadás az I. félévben megfelelő ütemben, 

a fedezet folyamatos biztosításával valósult meg. A költségvetési egyensúly, és a 

mindenkori fizetőképesség megtartása érdekében azonban mindenképpen 

szükséges a költségvetés végrehajtásának folyamatos felülvizsgálata és 

ellenőrzése.  

Mind az Önkormányzatnak, mind pedig az intézményeknek mindent meg kell 

tenniük a bevételek realizálása, és a kiadások bevételi forrásokhoz viszonyított 

szinten tartása érdekében. 

Itt jegyzem meg, hogy a tavalyi évben realizálódott ingatlan eladásból származó 

bevételünk államkincstári értékpapírban került 400 millió forint értékben 

lekötésre.   

 

Tisztelt Képviselő-testület! Tisztelt Karcagiak!  

 

Aki jár-kel Karcagon, legyen az itt lakó, hazalátogató, erre járó, az azt láthatja, 

hogy fejlődik a város.  

Egy évvel ezelőtt – hiszen napra pontosan ott állunk – a polgármester választás 

után, kijelöltük és meghatároztuk az új irányvonalat, elképzeléseinket, amelyet 

úgy lehet összefoglalni: Karcagnak fejlődnie kell!  

Ez határozta meg az elmúlt évünket, hiszen a rendelkezésünkre álló pályázati 

forrásokat, a megkezdett beruházásokat is ennek a szellemében fejeztük be és 

így haladunk tovább új pályázatainkkal is.  

 

A városban zajló beruházásokat két részre lehet bontani, hiszen egyik része az 



önkormányzat és hozzá kapcsolódó fejlesztések, másik része a magántőke, a 

vállalkozói szféra beruházásai, melyek nagy részéhez állami forrás is 

kapcsolódik.  

 

E második szegmensben már szemmel látható a REWE Logisztikai 

Központjának a fejlesztése, a Karcagi Ipari Parkban megvalósuló két új 

napelem-park, a purpor-elemgyár a hozzá kapcsolódó csarnok építésével.  

Ilyen vállalkozói beruházás az AgroSprint cégcsoport két fejlesztése: az 

öntözőcsatorna kiépítése és üzemeltetése, illetve a hűtőüzem bővítése.  

A város több részén is zajlanak beruházások, a Szatmári cégcsoport 

fejlesztésében a Rizshántoló átépítése, illetve az irodaépület felújítása zajlik, 

parkolókkal, parkosítással. Előkészítés alatt vannak további munkahely teremtő 

beruházások a város más pontjain is. 

Az egyházak beruházásai is folynak: a református óvodát most adtuk át, s 

javában zajlik a katolikus óvoda építése.  

A Karcagi Sportegyesület jelentős kormányzati támogatást kapott a Liget úti 

Sportpálya átépítésének előkészítésére.  

Állami forrásból valósul meg a Kátai Gábor Kórház további fejlesztése a 

rehabilitációs épületrésznél, mint ahogyan a hulladéklerakó telepen is jelentős 

fejlesztések vannak folyamatban.  

Szólnom kell az M4-es autópálya Karcagra érkező szakaszáról. Örömteli, hogy 

az autóút fejlesztéshez szervesen kapcsolódik a karcagi elkerülő tervezése. 

Nagyon fontos csomóponti átépítés is megvalósul tavaszig, hiszen az igen 

baleset veszélyes Gyarmati út és a 4-es főút kereszteződésében jelzőlámpás 

közúti kereszteződés kerül kialakításra. 

 

Az Önkormányzati fejlesztésekben, ahogyan említettem befejeződött a piac 

átépítése, ahol a zöldfelület is kialakításra került, befejeződött a szélmalomnak, 

mint turisztikai látványosságnak az első ütemű felújítása, elkészült a zsindely. 

Ha a vitorla teljes rekonstrukciója is megvalósul, akkor régi pompájában lesz 

látható a Gaál-féle szélmalom.  

Befejeződött az Ifjúsági Ház energetikai felújítása, a nyílászárók cseréje.  

Műszakilag átadásra került a Városháza szárnyának a felújítása, várhatóan idén 

a járási hivatal új székhelyeként kerül megnyitásra.  



Átadásra került az ingyenes internet-elérés a város hét pontján. Ez a wifi-hálózat 

segíti a könnyebb tájékozódást és az egymással való kapcsolattartást.  

Elkészült a Kántor Sándor Fazekasház felújítása, a napokban kerül beüzemelésre 

egy vadonatúj kemence, s akkor elkezdődhetnek egy szakképzett fazekassal az 

interaktív kézműves foglalkozások.  

Előkészítés alatt van a Varró úti Bölcsőde teljes körű felújítása. Szeptember 

végén a gyermekek átköltöznek ideiglenes otthonukba, s kezdődhet a munka, 

hogy 2022 szeptemberétől már a teljesen felújított bölcsődében kezdődjön az új 

nevelési év. 

Zajlik az Erzsébet liget-projekt, ahol a milánói pavilon is elhelyezésre kerül 

majd. Itt kerül felépítésre többek között egy hatalmas szabadidőpark a hozzá 

kapcsolódó kiszolgáló egységekkel. Ennek része a Rónai Malom teljes körű 

felújítása, amely már folyamatban van. Itt épül meg a környék legnagyobb 

játszótere és az a fiataloknak szóló szabadidős sportolási lehetőség: a 

bringapark/pumpapálya, amelyet több sportág - kerékpárosok, gördeszkások, 

görkorcsolyások - kedvelői is használatnak majd. Ez lesz Magyarország 

legnagyobb ilyen jellegű kerékpáros-pályája. A ligetben egy piactér is 

kialakításra kerül, amely kisebb vásárok megrendezésére ad lehetőséget, illetve 

szervesen kapcsolódik hozzá az Epreskert kialakítása, ahol eredeti génmegőrzött 

gyümölcsfákat ültetünk jövő ősszel.  

Folyik az Idősek Otthonának energetikai felújítása, amely a homlokzat és a 

nyílászárók teljes megújulását jelenti, a födémszerkezet is megerősítésre kerül. 

Napelemek kerülnek a tetőre, ezzel is javítva az energiafelhasználást, illetve a 

zöld energia irányába való elmozdulást.  

Az óvodafejlesztések is folyamatban vannak, hiszen nem csak az egyházi 

óvodák újulnak meg és készülnek, hanem az önkormányzat által fenntartott 

óvodák is folyamatosan felújításra kerülnek. Hamarosan elkezdődik a SZIM 

Óvoda konyhájának felújítása. 

 

Nyertes pályázatból a csapadékvíz elvezetését is meg fogjuk oldani a város 

legveszélyeztetettebb szakaszán, ahol nagyobb esőzéskor a csapadékvíz 

folyamatosan megáll. A Piactól a Katolikus városrész felé terjedő utcákból 

összegyűjtött vizet a Sistak irányába fogjuk elvinni, hiszen a kialakítandó 

záportározó fogja megoldani a városrész fenti problémáit, míg a tározó 

környezetét szabadidő parkká szeretnénk alakítani.  



Fejlesztjük a Déli Külvárost és az Északi városrészt is. Elkészült, illetve 

folyamatban a Városgondnokság kivitelezésben az összes út felújítása.  Ennek 

keretében útalappal látunk el valamennyi utat, amely azért fontos, mert ezzel a 

két városrészen is megvalósulhat a házhoz menő szemétszállítás, ami egy 

hatalmas előrelépés lesz ezen a területen.  

 

Az úthálózatot is próbáltuk az elmúlt időszakban folyamatosan karbantartani, s a 

lehetőségeinkhez mérten fejleszteni. Látjuk, hogy a gépjárműszám 

megnövekedésével olyan beruházásokat kell végrehajtanunk, amelyek a 

felmerülő közlekedési problémákat orvosolják.  

A város szinte minden lakóját érinti/érintheti valamilyen szinten az új kerékpárút 

megvalósítása. Az elkészült szakaszok minőségi munkavégzést igazolnak, ……  

Ehhez a pályázathoz szervesen kapcsolódik és konzorciumban valósul meg a 

Közúttal, a berekfürdői kerékpárút első szakaszának felújítása a várostáblától a 

Cargill bekötőig.  

 

Elkezdtünk parkolókat építeni a városban, már átadásra került egy a Múzeum 

melletti területen, illetve a Varró utcán is elkészült az a parkoló, amely az 

iskolába járást és parkolást könnyíti meg. További parkolók építését is tervezzük 

a Városháza mellett, illetve a posta-katolikus templom környezetében.  

Tervezzük a járdafelújításokat, így egy megnyert pályázatból mintegy négy 

kilométer járdaszakasz fog megújulni a városban.    

A zártkertekben is egyre nagyobb igény van utak elkészítésére és 

karbantartására, ezért szeretnénk a kerti utakat is minél előbb jobb állapotú 

útalappal ellátni.  

S ami a legjobban várt útfelújítást illeti, az a Kisújszállási úti kerékpárút. Bízom 

benne, hogy felújítási programunk támogatást kap, s akkor ez is meg fog újulni 

hamarosan, a többi kerékpárúthoz hasonlóan.  

Turisztikai fejlesztésekben is gondolkodunk, hiszen szükségét érezzük 

fürdőfejlesztésnek, illetve a Zádor híd megközelítésében is szeretnénk előre 

lépni. Mindkettő turisztikai szempontból fontos objektum, ezért mindenképpen 

szeretnénk vonzóvá és elérhetővé tenni mindenki számára.  

Elkészült bemutató jelleggel a Kacsóh utcán a megújítás előtt álló közvilágítási 

lámpatest egy szakasza. A visszajelzések azt mutatják, hogy megfelelő a LED-es 

világítással a fényerő, ezért folytatjuk a tárgyalásokat a közvilágítás 



korszerűsítése érdekében. Bízom abban, hogy minél hamarabb a város egész 

területén hasonló lámpatestek kerülnek elhelyezésre.  

 

Tisztelt Képviselő-testület! Tisztelt Karcagiak! 

 

Remélem, hogy e rövid beszámoló az elmúlt egy éves időszakról, megfelelő 

alátámasztása annak a munkának, melyet elvégeztünk.  

Kérem Önöket – megköszönve eddigi támogatásukat –, hogy továbbra is 

segítség munkánkat, mert Karcagnak fejlődnie kell!  


